
مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی در گفت وگو با »ایران« اعلام کرد

برنامه سه ساله دولت برای تکمیل 
پروژه های نیمه کاره ورزشی

با اینکـــه مهارت های ورزشـــی و تمریـــن تخصصی 
ورزش، بـــرای موفقیـــت ورزشـــکار مهم اســـت اما 
امکانـــات و تجهیـــزات نقش بســـزایی دارد؛چرا که 
زیرســـاخت ها حتـــی در توســـعه ورزش همگانـــی 
هـــم مؤثـــر هســـتند و تأمیـــن زیرســـاخت های 
ورزشی زمینه ساز شـــکوفایی استعداد و شناسایی 
ســـتاره های جدید می شـــود. در اکثر کشـــورهایی 
که در حوزه ورزش پیشـــرفت داشـــته اند، به ورزش 
به چشـــم یـــک صنعـــت نـــگاه می شـــود، در حالی 
کـــه ورزش در ایران از تبدیل شـــدن به یک صنعت 
فاصلـــه دارد و به همین دلیل از اقتصـــادی درآمدزا 
هم برخوردار نیست. صنعت ورزش هنوز نتوانسته 
ســـهم چندانی در تولید درآمد ملی داشـــته باشد. 
جدای از آن، نبود زیرســـاخت های استاندارد کار را 
برای ورزشکاران در مقایســـه با رقبایشان سخت تر 

کرده اســـت.
به همیـــن خاطر ملی پوشـــان همیشـــه معتقدند 
بـــا تعصـــب و غیرت شـــان بـــا رقبـــا بـــرای مـــدال 
و افتخارآفرینـــی می جنگنـــد. بـــه عنـــوان مثـــال 
دوچرخه ســـواری ایـــران یـــک پیســـت اســـتاندارد 
چوبی سرپوشـــیده ندارد و رکابزنان ملی پوش باید 
روی پیســـت سیمانی غیراســـتاندارد تمرین کنند. 
حتی پیســـت های ســـاخته شـــده در اهواز، کرمان 
و تبریز هم شرایط اســـتاندارد ندارند. رضا علیپور، 
سنگنورد ایرانی که در المپیک 2024 پاریس چهارم 
شـــد اما همه دغدغه اش نداشتن دیواره استاندارد 

اســـت. قایقرانـــان آب هـــای آرام در دریاچـــه آزادی 
تمرین می کنند که پیســـت اســـتانداردی نیست و 
به همین خاطر روئینگی هـــا و پاروزنان کانو و کایاک 
حتی گاهی مواقع پشـــت ســـدها تمرین می کنند. 
شـــاید تیم ملی فوتبـــال تنها تیمی باشـــد که کمی 
از نظـــر زیرســـاخت شـــانس آورده امـــا دو باشـــگاه 
اســـتقلال و پرســـپولیس  بـــر خلاف باشـــگاه های 
بـــزرگ خارجـــی، از ورزشـــگاه اختصاصـــی محروم 
هستند. اگر چه پرســـپولیس و استقلال به ترتیب 
ورزشگاه های شـــهید کاظمی و امام رضا)ع( را دارند 
اما معمولاً آنجـــا تمرین نمی کنند و حتی شـــنیده 
شـــده کـــه قـــرار اســـت آنهـــا را از ایـــن دوتیم پس 
بگیرنـــد. وزارت ورزش برای قدم اول دســـت به کار 
شد تا استادیوم پیر آزادی را بازسازی کند. بازسازی 
که کامل نشـــد و تنها ضلع شـــرقی آن درست شد. 
البته بازســـازی مجموعه نقص هایی هم داشـــت. 
بـــا این حال احمـــد دنیامالی وزیر ورزش، مشـــکل 
بـــزرگ ورزش ایران را نبود زیرســـاخت ها نمی داند: 
»ایـــن تصور که مـــا زیرســـاخت های لازم را نداریم، 
درســـت نیســـت. آن چیزی که ما در زیرساخت ها 
بـــا آن مواجه هســـتیم، موضوع نگهداری درســـت 
اســـت. هـــر روز اســـتانداردها تغییر پیـــدا می کند. 
اماکـــن ورزشـــی بـــر اســـاس چهارچوب هایـــی که 
فدراســـیون های جهانـــی اعـــلام می کننـــد، بایـــد 
به روز شـــوند. ما این کار را شروع کرده ایم. در بحث 
فوتبـــال هم اتفاق افتاده اســـت. اماکنی که داریم، 
خوب هســـتند و مشـــکلات چمـــن را می توان حل 
کرد و به شـــدت دنبال آن هســـتیم و این تعهد را به 
همـــه ورزشدوســـتان می دهم. در فوتبـــال، فضای 
ورزشـــی اســـتادیوم ها را به باشـــگاه ها می دهیم تا 
کار نگهداشـــت آنهـــا را انجام دهنـــد، البته نظارت 

هم خواهیـــم کرد.«
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تأمیـــن منابـــع مالـــی تکمیـــل پروژه هـــا از طریـــق 
مولدســـازی و تقویـــت انگیـــزه بخش خصوصـــی برای 

ســـرمایه گذاری در زیرســـاخت های ورزشـــی

 دســـت کم 40 هزار همت برای تکمیل پروژه های نیمه 
تمام لازم است

مالـــی  منابـــع  تأمیـــن  در  موفقیـــت  صـــورت  در    
حداکثر پروژه ها در طول  3 ساله اجرایی می شود

تکمیل پروژه های نیمه کاره در حوزه زیرساخت های 
ورزشی و بهبود شرایط نگهداری اماکن ورزشی

برنامه موعد وفاتأمین اعتبار وعــــــــده

الو ایران

همه ایرانیان می توانند مشکلات و مطالبات 
خود را در تماس با شـــماره021-88769075 
با ما در میان بگذارند. ما مشـــکلات شـــما را 
از مســـئولان پیگیری می کنیـــم و نتیجه آن را 
در ایـــن صفحه به آگاهی شـــما می رســـانیم. 

»ایران« صدای شـــما خواهد بود.

»ایران« صدای مردم ایران است

مهری رنجبر
دبیر گروه ورزشی 

گفت و گو

چهارشنبه  8 اسفند 1403  شماره 8688

دولت دارد چه کار می کند6

دوچرخه ســـواری یکی از رشـــته هایی 
اســـت کـــه نیاز مبـــرم به زیرســـاخت 
دارد؛ یکـــی از رشـــته های پرمـــدال که 
با ســـرمایه گذاری به راحتـــی می تواند 
بـــرای ایـــران در بازی هـــای آســـیایی و 
المپیک مدال بگیرد. بویژه رکاب زنان 
پیست که در مســـابقات روی پیست 
چوبـــی پـــا می زننـــد امـــا در ایـــران در 
پیســـت غیراســـتاندارد و ســـیمانی 
تمرین می کنند. دغدغه همیشـــگی 
و کمبودی که شـــاید سال های قبل با 
اردوی یک هفته ای قبل از مسابقات و 
حضور در کاپ های جهانی و آســـیایی 
جبران می شـــد؛ اما حالا نه. آن تصور 
کـــه ســـاخت پیســـت های ســـیمانی 
در شـــهرهای اهـــواز، تبریـــز و کرمان 
مشکل گشا شـــوند هم تحقق نیافت.
مهدی ســـهرابی کاپیتان باتجربه تیم 
ملـــی دوچرخه ســـواری می گوید:»27 
ســـال اســـت که گلایـــه نبود پیســـت 
اســـتاندارد در ایـــران را داشـــته ایم؛ 
زیرســـاختی کـــه اگـــر بـــود خیلـــی به 
پیشـــرفت دوچرخه ســـواری ایـــران 
کمـــک می کـــرد. کشـــورهای دنیـــا در 
زمستان مســـابقه پیست سرپوشیده 
برگزار می کننـــد، اما ایـــران وقتی هوا 
ســـرد می شـــود مســـابقه پیست هم 
تعطیل اســـت. البته شـــرکت تجهیز 
و توسعه سابق پیســـت های سیمانی 
در بعضی شهرها ساخت که متأسفانه 
بـــدون انجام مطالعات فنـــی لازم بود 
و غیراســـتاندارد بودن این پیســـت ها 

صرفـــاً ســـبب هدررفت منابـــع مالی 
» . شد

رکابـــزن باتجربه ایرانی معتقد اســـت: 
»می تواننـــد با هزینه کمتـــر و در زمان 
کوتاه تر پیســـت بســـازند، اما به جای 
انجام مطالعـــات و بررســـی های لازم 
پیش از ســـاخت، شـــاهد آن بوده ایم 
کـــه مطالعه ای کوتاه انجام شـــده و در 
عوض ســـاخت پـــروژه زمـــان طولانی 
برده اســـت؛ نتیجه پروژه هایی اســـت 
کـــه پیـــش از تکمیـــل شـــدن از بین 
می شـــوند.  مســـتهلک  و  می رونـــد 
نمونه اش پیست چوبی زنجان است 
که 15 ســـال از شـــروع به ســـاختش 
می گـــذرد و هنـــوز تکمیـــل نشـــده و  
مـــی توان گفـــت حـــدود 30 درصد کار 
انجـــام شـــده اســـت. چـــرا بـــه جای 
اســـتادیوم فوتبال در زنجان، پیست 

دوچرخه ســـواری ســـاخته نشد؟ مگر 
زنجـــان فوتبـــال دارد کـــه اســـتادیوم 
فوتبـــال بخواهـــد؟ اســـتادیومی کـــه 
چندبـــار صندلی هایش عوض شـــده 
اما هنوز خبری از افتتاحش نیســـت. 
چمـــن مصنوعی داشـــت امـــا زیر آن 

چمن ســـبز شـــده است.«
به نظـــر ســـهرابی، پیســـت های بقیه 
شـــهرها هـــم بـــه کار نمی آیـــد: »در 
شـــهرهای ســـاری، کرمـــان، اهـــواز و 
تبریز هم پیســـت ســـاخته شـــده اما 
باز هـــم مجبوریـــم در پیســـت آزادی 
تمریـــن کنیـــم. در حالـــی کـــه هیچ 
مســـابقه ای در پیســـت 335 متـــری 
ســـر بـــاز برگـــزار نمی شـــود. پیســـت 
اســـتاندارد 250 متـــری اســـت. قبـــل 
از بازی هـــای آســـیایی 2002 بوســـان 
مـــا در ژاپن اردو داشـــتیم، آنها شـــانه 

کـــوه را با بیـــل مکانیکی کنـــده بودند 
و پیســـت های مختلـــف 250 و 330 
متری را کنار مدرســـه دوچرخه سواری 
»کایرین« ساخته بودند. تنها کاری که 
کرده بودنـــد با گودبرداری و ســـیمان 
مخصـــوص، پیســـت های مخصوص 
ســـاخته بودند. ما حتی می توانستیم 
ســـال 2006 پیســـت چوبـــی از قطـــر 
بخریـــم.  آن موقـــع قیمـــت پیســـت 
را پرســـیدیم کـــه 250 میلیـــون تومان 
بـــود و می شـــد آن پیســـت چوبـــی را 
در ســـوله ای کار گذاشـــت بـــا حداقل 
هزینـــه، امـــا ایـــن کار نشـــد؛ آن وقت 
برای پیســـت زنجان چندیـــن میلیارد 
هزینـــه کردند تـــا کوه را صـــاف کنند. 
اینجـــا ما کلـــی هزینه بابـــت مدیریت 
و تصمیم اشـــتباه می دهیـــم و انتظار 
مـــدال هم داریـــم. بیشـــترین هزینه 
به جای پیســـت چوبی برای ســـاخت 
پیست های سیمانی شـــده است. آن 
موقـــع که پـــول و اسپانســـر بـــود و ما 
در ســـال چند کاپ جهانی و آســـیایی 
شـــرکت می کردیـــم، پیســـت چوبی 
ساخته نشـــد، حالا که هیچ امکاناتی 
نیســـت و حتی اسپانسری هم نمانده 
اســـت.«رکابزن زنجانـــی بزرگ تریـــن 
 : نـــد ا می د ی  ر ا نگهـــد ا  ر معضـــل 
»بزرگ ترین معضل در ایران ســـاختن 
زیرســـاخت یـــا تکمیل نیســـت بلکه 
نگهداری صحیح و اصولی اســـت. در 
حالی که تفکر اشـــتباه فقـــط بودجه 

را حیـــف و میـــل می کند.«

0936****700
دولـــت و وزارت امـــور خارجـــه بایـــد از فرصت 
شـــکاف ایجاد شـــده بین اروپا و آمریـــکا به نفع 
کشورمان استفاده کنند. وزرای خارجه، صمت 
و اقتصـــاد با ســـفر به کشـــورهای توســـعه  یافته 
آنهـــا را به ســـرمایه گذاری دربخش های مختلف 
صنعت و اقتصاد ایران تشـــویق و ترغیب کنند.

0903****157 
باز کـــردن راه برای تجار، شـــرکت ها و بانک ها 
کـــه بتوانند با اوراســـیا و بریکس و کشـــورهای 
همســـایه مبادلـــه داشـــته باشـــند منـــوط به 
تصویـــب پالرمو  و CFT اســـت کـــه امیدواریم 
ایـــن گـــره کـــور، توســـط مجمـــع تشـــخیص 
مصلحت نظام باز شـــود. بـــه خاطر مصلحت 
ایـــران و بـــاز کـــردن راه بـــرای تجارت نیـــاز به 

تصویـــب پالرمـــو وCFT داریم.

 0913****146
باســـلام، پیشـــنهادم این اســـت کـــه در قالب 
ســـهمیه های کنکور، به ســـهمیه داران کمک 
پولـــی تحصیلـــی شـــود واســـتعدادها، عادلانه 
هدایت شـــوند. عـــدل، از اصول دین اســـت.

0937****189
 خـــوب اســـت آقـــای پزشـــکیان شـــخصاً بـــه 
جلســـات مجمع تشـــخیص مصلحـــت برود و 
اعضـــای مجمـــع را توجیـــه کند بـــراى تصویب 
CFT پالرمو.پزشکیان به اعضای مجمع بگوید 
روســـیه چین از اعضای اصلى FATF هســـتند.

وزیـــر ورزش و جوانان در جلســـه ای بـــا نمایندگان 
مجلس قول ســـر و ســـامان دادن به امـــوال وزارت 
ورزش را داده: »مـــا مطمئنـــاً امـــوال و دارایی هـــای 
وزارت ورزش را سر و سامان خواهیم داد. باید فضا را 
به سمتی ببریم که همپای ورزش قهرمانی، ورزش 
همگانی را در کشـــور گســـترش بدهیـــم. واقعیت 
این اســـت کـــه راه نجـــات پروژه هـــای ورزشـــی ما 
مولدســـازی است. در کنار این قضیه، ما حتماً باید 
قوانیـــن را بازنگری و اصلاح کنیم تـــا در مواردی که 
ســـالن های دولتی به بخش هـــای خصوصی واگذار 
شـــده اند، پس گرفته و به هیأت ها واگذار شوند.«

مســـعود پزشـــکیان رئیـــس جمهـــوری کشـــور در 
جلســـه اش بـــا احمـــد دنیامالـــی وزیـــر ورزش در 
ســـاختمان ســـئول، تحقـــق عدالت ورزشـــی را رمز 
موفقیـــت در برنامه ریزی هـــا و ازجمله وظایف مهم 
وزارت ورزش و جوانـــان دانســـت: »ایجـــاد و توزیع 
عادلانه فضاهـــای ورزشـــی، امکانـــات، تجهیزات و 
اعتبارات در سراسر کشور به ویژه مناطق حاشیه ای 
و کـــم برخـــوردار باید در صـــدر اولویت هـــای وزارت 
ورزش باشـــد و در این راستا ما حتماً به استانداران، 
فرمانداران و شـــهرداران وظایفی محـــول خواهیم 
کرد. انحصارزدایی از اماکن ورزشـــی دســـتگاه های 
اجرایـــی و وزارتخانه هـــا برای اســـتفاده مـــردم یکی 
از راهکارهـــای دولت اســـت. مـــا برای رســـیدن به 
شـــرایط ایده آل در ورزش کشـــور ابتـــدا باید بدانیم 
چه می خواهیم، چـــه امکانـــات و ظرفیت هایی در 
اختیار داریم و قرار اســـت به کجا برسیم تا بتوانیم 
براســـاس آن و در قالب تدوین نقشه ای جامع برای 
آینـــده پیـــش  رو برنامه ریـــزی کنیم.«»حمید ثابت 
قـــدم « بعـــد از تجربه اش در شـــهرداری رشـــت، به 
تازگی ســـکان »شـــرکت توســـعه و نگهداری اماکن 
ورزشـــی« را بـــه دســـت گرفته اســـت. شـــرکتی که 
بـــه گفته او بـــا دوری از هـــدف اصلـــی اش، به جای 
کمک به ســـاخت زیرســـاخت های ورزشی، تبدیل 
به بنگاه پرداخـــت حقوق کارکنان شـــده بود. همه 
دغدغـــه این روزهـــای او حرکت طبـــق برنامه برای 
خارج کـــردن اماکن ورزشـــی از حالت غیرکیفی به 
کیفیت بهتر و افزایش ســـرانه ورزش کشـــور است.

 وزیـــر ورزش به تازگی از شناســـایی 98 هزار مکان 
ورزشـــی ســـخن گفته اســـت. چـــه تعـــداد از این 

اماکن بـــه وزارت ورزش تعلـــق دارد؟
98 هزار مـــکان ورزشـــی بهره برداری شـــده، اما 12 
هزار مکان ورزشـــی در بهره بـــرداری وزارت ورزش و 

جوانـــان و زیرمجموعه هایش اســـت .
12 هزار مکان ورزشی برای ورزش حرفه ای 

کم نیست؟
 میزان ســـرانه اماکن ورزش کشـــور مهم اســـت اما 
مهتر آن اســـت که ببینیم تعداد اماکن ورزشـــی با 
توجـــه به تنوع رشـــته های ورزشـــی به چـــه میزان 
اســـت و نحوه توزیـــع ایـــن اماکن در اســـتان های 
مختلـــف به چه ترتیب اســـت و تا چه حـــد در این 

زمینـــه ایجاد عدالـــت می کند.
گفته می شـــود ســـرانه ورزش ایـــران 2/5 مترمربع 

اســـت، این ســـرانه کم نیست؟
بعد از نهایی شـــدن ســـند آمایش ملی، ما متوجه 

کیفیت و کمیت ســـرانه می شـــویم. حالا صحبت 
درباره این مســـأله بدون پشـــتوانه است .

 وزیر ،توسعه ورزش در مناطق محروم و 
کم برخوردار را از اهداف وزارت ورزش دانسته. 

این کار نیاز به زیرساخت دارد. شرکت توسعه 
و نگهداری اماکن ورزشی چه برنامه ای دارد؟

شـــرکت توســـعه و نگهـــداری اماکـــن ورزشـــی یـــا 
توسعه و تجهیز ســـابق طبق اساسنامه اش متولی 
مجموعه های ورزشـــی با مقیاس متوســـط و بزرگ 
اســـت. در طـــول زمان بیـــش از 630 پـــروژه به این 
شرکت ســـپرده شـــده و بعضاً اجرایی شده است. 
البته 255 پـــروژه یا مطالبات معوقـــه دارند یا نیمه 
کاره انـــد و بـــه درصدهـــای متفاوتـــی از پیشـــرفت  
فیزیکـــی رســـیده اند. از این تعـــداد 10 تـــا 15 پروژه 
نیـــز پیشـــرفت نداشـــته اند و ســـال های زیـــادی از 
شـــروع کار آنها گذشـــته و حتـــی در نبـــود بودجه 
به خاطـــر عـــدم تکمیـــل و مـــرور زمان فرســـوده 
شـــده اند. تعدادی پـــروژه هم تحویل داده  شـــده و 

به بهره بـــرداری رســـیده اند. 
عدم تکمیل پروژه ها، باعث خرابی نشد؟

خرابـــی ندارند امـــا ایراداتی دارند کـــه باید برطرف 
شـــود. طبق قوانین، اماکـــن مازاد بایـــد در اختیار 
بخـــش خصوصـــی قـــرار می گرفـــت تـــا موضـــوع 

اســـتعدادیابی و قهرمانـــی کمتر آســـیب ببیند.
ظاهراً حرف از این است که 40 همت برای 

تکمیل پروژه های نیمه تمام لازم است. چند 
پروژه نیمه تمام داریم و برای تأمین این مبلغ 

از بخش خصوصی چه اقدامی شده است؟
این عدد برای کل پروژه ها نیســـت. در واقع بودجه 
مد نظر بـــرای تکمیل پروژه هـــای نیمه تمام خیلی 

بیشتر از 40 همت است.
با اینکه وزیر ورزش تأکید زیادی روی ارتقای 

جایگاه ایران در بازی های آسیایی 2026 و 
المپیک 2028 دارد و بیشتر شدن تعداد 

 مدال های طلا، اما یک سری از
 رشته های پر مدال هنوز زیرساخت مناسب 

استاندارد ندارند. مثلاً دوچرخه سواری 
پیست چوبی ندارد.شرکت برای این 

رشته ها چه اقدامی انجام می دهد؟
ما نـــگاه می کنیـــم آنجایی که پیســـت یـــا پروژه 
نیمـــه کاره داریـــم، اگر فضاهای ورزشـــی موجود 

کم هســـت بایـــد آن پـــروژه تکمیل 
شـــود، اگر پروژه نیمه کاره نباشد، 
باید اصولی نگهداری شود. البته 
ما برای تکمیـــل پروژه های نیمه 
کاره بـــه نوعـــی منتظـــر تدوین 
ســـند آمایش نیســـتیم، بلکه 

نگهداری و توســـعه پروژه های نیمـــه کاره باید اجرا 
شـــود. شـــرکت با بهره برداری و نگهـــداری، اماکن 
ورزشـــی را بـــرای ورزش قهرمانـــی احیـــا می کنـــد 
تـــا ورزش ایـــران زیرســـاخت های خوبـــی داشـــته 
باشـــد، چرا کـــه عدم نگهـــداری اصولـــی فضاهای 
ورزشـــی نتیجـــه ای جز از بیـــن رفتن اســـتحکام و 

خرابـــی ندارد.
برنامه ای برای ساخت اماکن اختصاصی برای 

فدراسیون ها دارید؟
خت  ســـا  ، ن ها ســـیو ا ر فد ی  یک ســـر ی  بـــرا
ســـاختمان های اداری در زمین هایـــی کـــه منـــع 
قانونـــی نـــدارد را در برنامـــه داریـــم. بعضـــی از 
فدراســـیون ها هـــم بـــه صـــورت مجتمـــع در یک 
ســـاختمان قـــرار می گیرنـــد و بـــرای بعضی ها هم 
کمـــپ، خوابـــگاه و رســـتوران ســـاخته می شـــود. 
البته درحال بررســـی هســـتیم که فضای کمپ ها 

مشـــترک باشـــد یـــا اختصاصی.
پیش بینی کردید تکمیل پروژه های نیمه تمام 

چقدر زمان لازم دارد؟
اگـــر منابـــع مالی باشـــد حداکثـــر پروژه هـــا ظرف 
3 ســـال اجرایی می شـــود وگرنـــه زمان بیشـــتری 
لازم اســـت تا آنهـــا تکمیل شـــود. البتـــه طراحی، 
مدل هـــای اقتصـــادی، برآوردهـــا، نوع واگـــذاری و 

بهره بـــرداری هـــم مهم اســـت .
از بخش خصوصی هم برای تکمیل پروژه ها 

کمک می گیرید؟
در  پیشـــقدم شـــدن  بـــرای  بخـــش خصوصـــی 
تکمیـــل پروژه های نیمـــه کاره باید انگیزه داشـــته 
باشـــد. در واقـــع بخـــش خصوصی با همـــکاری به 
نوعـــی ســـرمایه گذاری می کنـــد برای پیشـــرفت و 
تکمیـــل زیرســـاخت ها. ایـــن کار کمـــک بزرگی به 

فدراســـیون ها و هیأت هـــا می توانـــد باشـــد.
برای اجرای اهداف چه مشکلاتی دارید؟

هـــدف اصلی ایـــن شـــرکت در طـــول زمـــان از ایجاد 
زیرســـاخت برای ورزش کشور به پرداخت حقوق برای 
کارکنان تبدیل شـــده است. شـــرکت توسعه می تواند 
با تأمین زیرساخت ها به ورزش قهرمانی کمک کند و 
اصلاً بر این اســـاس بنا شـــده اما از مسیر اصلی اش 
دور شده است. ســـعی می کنیم شرکت را به مسیر 
اصلـــی اش برگردانیـــم. بـــا تولیـــد پروژه هایـــی که 
تأمیـــن منابعش از جنس مولدســـازی یا هزینه های 
دیگر بر اســـاس قانون باشـــد و از مســـیر 
دیگری بودجـــه تأمین شـــود این کار 
را انجـــام می دهیم. بایـــد در تأمین 
فضـــای فراغتی و تفریحـــی، تعادل 
ایجـــاد کنیـــم. در زمینـــه قهرمانی 
هم کیفی ســـازی انجام می دهیم.

ساخت پیست های سیمانی، پول را هدر داد

شرکت توسعه 
می تواند 
با تأمین 

زیرساخت ها 
به ورزش 
قهرمانی 

کمک کند 
و اصلاً بر 

این اساس 
بنا شده 

اما از مسیر 
اصلی اش 
دور شده. 

سعی می کنیم 
شرکت را 

به مسیر 
اصلی اش 
برگردانیم


